
Nurzec-Stacja, dnia 29 października 2019 r.

P R O T O K O Ł Nr VIII/2019
z VIII Sesji Rady Gminy Nurzec-Stacja, odbytej w dniu 29 października 2019 r.

Obrady VIII sesji Rady Gminy Nurzec-Stacja odbyły się w sali konferencyjnej Urzędu
Gminy w Nurcu-Stacji.

Obrady rozpoczęto o godz. 1000, a zakończono o godz.1225.

Rada liczy 15 radnych, obecnych na posiedzeniu sesji było 15 radnych.

Radni obecni:

1. Olesiński Zbigniew Mirosław            
2. Podbielski Zenon                                
3. Wojtkowski Wojciech                                                           
4. Pawłowski Roman                              
5. Szpański Jan                                        
6. Bartosiuk Mieczysław                         
7. Leoniuk Tomasz                                  
8. Grzyb Kamil                                       
9. Putko Aleksander                               
10. Jurczak Izabela Marzena   
11. Jaroszuk Anna                 
12. Olesiuk Jerzy  
13. Dubiński Aleksander    
14.Wiktoruk Grzegorz
15. Wakuluk Irena                                
/Listy obecności w załączeniu/          Zał. Nr 1.

Spoza Rady w sesji udział wzięli:

1/ Pan Piotr Jaszczuk – Wójt,
2/ Pan Krzysztof Staniszewski – Sekretarz Gminy,
3/ Pani Maria Szatyłowicz – Skarbnik Gminy,
4/ Pracownicy Urzędu Gminy,
5/ Sołtysi.

Obradom  VIII  sesji  Rady  Gminy  przewodniczył  Pan  Zenon  Podbielski  –
Przewodniczący Rady Gminy. 

Do punktu 1-go

Przewodniczący obrad otwierając obrady stwierdził, że na podstawie listy obecności w
sesji  uczestniczy  15  radnych,  co  stanowi  quorum,  przy  którym  może  obradować  i
podejmować uchwały Rada Gminy. 



Kontynuując otwarcie obrad poinformował, że protokół z VII sesji wyłożony był do
wglądu radnych i obecnie znajduje się na sali obrad. Do chwili obecnej nie wpłynęły uwagi
do protokołu. Zapytał, czy są uwagi do protokołu z VII sesji Rady Gminy?

Uwag do protokołu z VII sesji Rady Gminy nie wniesiono.

W  związku  z  brakiem  uwag  do  protokołu  Przewodniczący  obrad  poddał  pod
głosowanie przyjęcie protokołu z VII sesji Rady Gminy. 

W wyniku jawnego głosowania protokół z VII sesji Rady Gminy Nurzec-Stacja został
przyjęty  jednogłośnie  15  głosami  za,  w głosowaniu  udział  brało  15 radnych.  (Protokół  z
głosowania w załączeniu)  Zał. Nr 2. 

Do punktu 2-go

W punkcie  tym  Przewodniczący  Rady  Gminy  Pan  Zenon  Podbielski  przedstawił
porządek obrad.

Porządek posiedzenia:
1. Otwarcie obrad i przyjęcie protokołu z VII sesji Rady Gminy.
2. Przedstawienie porządku obrad.
3. Sprawozdanie Wójta z pracy w okresie między sesjami w tym z wykonania uchwał Rady.
4. Informacja o wynikach analizy oświadczeń majątkowych radnych, pracowników Urzędu

Gminy oraz kierowników jednostek organizacyjnych.
5. Informacja o podmiotach skazanych oraz opinia prezesa sądu rejonowego.
6. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał w sprawach:

1) Zmian w budżecie gminy na 2019 rok.
2) Stawek podatku od nieruchomości.
3) Ustalenia wysokości opłaty za wpis do rejestru żłobków i klubów dziecięcych.
4) Ustalenia wysokości opłaty za świadczenia w przedszkolu prowadzonym przez Gminę

Nurzec-Stacja.
5) Rozpatrzenia  podtrzymanego  przez  sołtysa  wniosku  sołectwa  Litwinowicze

dotyczącego przeznaczenia środków funduszu sołeckiego na rok 2020.
6) Rozpatrzenia  ponownie  uchwalonego  wniosku  sołectwa  Sycze  dotyczącego

przeznaczenia środków funduszu sołeckiego na rok 2020.
7) Rozpatrzenia ponownie uchwalonego wniosku sołectwa Borysowszczyzna dotyczącego

przeznaczenia środków funduszu sołeckiego na rok 2020.
8) Rozpatrzenia  ponownie  uchwalonego  wniosku  sołectwa  Chanie-Chursy  dotyczącego

przeznaczenia środków funduszu sołeckiego na rok 2020.
9) Rozpatrzenia  ponownie  uchwalonego  wniosku  sołectwa  Grabarka  dotyczącego

przeznaczenia środków funduszu sołeckiego na rok 2020.
10) Rozpatrzenia  ponownie  uchwalonego  wniosku  sołectwa  Nurczyk  dotyczącego

przeznaczenia środków funduszu sołeckiego na rok 2020.
11) Rozpatrzenia  ponownie  uchwalonego  wniosku  sołectwa  Nurzec-Stacja  dotyczącego

przeznaczenia środków funduszu sołeckiego na rok 2020.
12) Rozpatrzenia  ponownie  uchwalonego  wniosku  sołectwa  Nurzec  dotyczącego

przeznaczenia środków funduszu sołeckiego na rok 2020.
13) Rozpatrzenia podtrzymanego przez sołtysa wniosku sołectwa Klukowicze dotyczącego

przeznaczenia środków funduszu sołeckiego na rok 2020.
14) Rozpatrzenia  petycji  dotyczącej  wprowadzenia  w  życie  Polityki  Zarzadzania

Konfliktem Interesów.



15) Załatwienia skargi na działalność Wójta gminy Nurzec-Stacja.
16) Załatwienia  skargi  na  działalność  Przewodniczącego  Komisji  Skarg,  Wniosków  i

Petycji.
7. Sprawy różne i wolne wnioski. 
8. Zamknięcie obrad.

Do p. punktu 1-go:

             Przewodniczący Rady Gminy - Pan Zenon Podbielski poinformował,  że dnia
23.10.2019  r.  wpłynęło  pismo  dotyczące  wycofania  skargi  na  działalność  Wójta  Gminy
Nurzec-Stacja oraz wniosek z dnia 24.10.2019 r. o wprowadzenie do porządku obrad projektu
uchwały  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  wyboru  członków Komisji  Skarg,  Wniosków i
Petycji.  W  związku  z  tym  Przewodniczący  obrad  zaproponował  usunięcie  punktu
dotyczącego  uchwały  w  sprawie  załatwienia  skargi  na  działalność  Wójta  Gminy
Nurzec-Stacja oraz wprowadzenie w to miejsce punktu – Uchwała zmieniająca uchwałę w
sprawie wyboru członków Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy Nurzec-Stacja.
 (Wniosek) Zał. Nr 3.

Do p. punktu 2-go:

             Przewodniczący Rady Gminy Pan Zenon Podbielski zapytał, czy są uwagi do
przedstawionego wniosku o zmianę porządku obrad.

             Uwag do przedstawionych zmian nie wniesiono.

             W związku z brakiem uwag Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie przyjęcie
porządku obrad po zmianach.

             W wyniku jawnego głosowania jednogłośnie 15 głosami za , w głosowaniu brało
udział 15 radnych przyjęto porządek obrad po zmianach.  
(Protokół z głosowania w załączeniu) Zał. Nr. 2.

Do punktu 3-go:

Sprawozdanie Wójta z pracy w okresie między sesjami w tym z wykonania uchwał
Rady przedstawił Pan Piotr Jaszczuk – Wójt Gminy.
(Informacja o realizacji uchwał w załączeniu)  Zał. Nr 4.

W okresie między sesjami realizowane były następujące zadania: 

-  Wszystkie  uchwały  podjęte  przez  Rade  Gminy  na  ostatniej  sesji  zostały  przesłane  do
organów kontrolnych, do chwili obecnej nie wniesiono do nich uwag i stały się one prawem
miejscowym.

- Podpisana została umowa z Firmą PKP jest to akt notarialny warunkowy, który dotyczy
przejęcia wieży cieśnień. Aktualnie szukamy projektanta, który zagospodaruje budynek oraz
teren wokół wieży. 



-  Wyłoniony  został  wykonawca  na  budowę  drogi  w  miejscowości  Werpol.  Do  Urzędu
wpłynęły  cztery  oferty.  Została  podpisana  umowa  z  wykonawcą  w  związku  z  tym
przekazaliśmy  już  plac  budowy.  Mamy  nadzieje,  że  już  niedługo  zostanie  realizowana
inwestycja, a warunki pogodowe będą temu sprzyjać. Pozostałe wnioski dotyczące dróg, które
zostały złożone do dnia dzisiejszego nie zostały rozpatrzone. Czekamy na informacje, które z
wniosków dostaną dofinansowanie. 

- Odbył się przetarg i z naszych zasobów gruntu wydaliśmy dwie działki  w Wyczółkach i
jedną w Litwinowiczach. 

- Subwencja oświatowa, którą otrzymaliśmy na 2020 rok zmniejszyła się o 200 tys. zł. W
zmniejszonej subwencji jest przewidziana podwyżka płac dla nauczycieli oraz obsługi szkoły
co wiążę się z dodatkowym obciążeniem budżetu Gminy.

Do punktu 4-go:

Informacja  o  wynikach  analizy  oświadczeń  majątkowych  radnych,  pracowników
Urzędu  Gminy  oraz  Kierowników  jednostek  organizacyjnych.  Pan  Zenon  Podbielski
Przewodniczący  Rady  Gminy  przedstawił  informację  o  wynikach  analizy  oświadczeń
majątkowych  radnych,  natomiast  Pan  Krzysztof  Staniszewski  Sekretarz  Gminy  analizę
dotyczącą pracowników Urzędu oraz Kierowników jednostek organizacyjnych.

 Uwag do omawianej informacji nie wniesiono.

Do punktu 5-go:

Informację  o  podmiotach  skazanych  oraz  opinie  prezesa  sądu  rejonowego
przedstawił Pan Krzysztof Popławski.

Opinię  Komisji  Problemowo-Budżetowej,  Komisji  Skarg,  Wniosków i  Petycji  oraz
Komisji  Rewizyjnej  do informacji  o  podmiotach  skazanych  oraz  opinii  prezesa  sądu
rejonowego  przedstawił  Pan  Jan  Szpański  –  Przewodniczący  Komisji
Problemowo-Budżetowej
(opinia w załączeniu)  Zał. Nr 5.

Uwag do omawianej informacji nie wniesiono.

W  związku  z  brakiem  głosów  w  dyskusji  przewodniczący  obrad  poddał  pod
głosowanie  przyjęcie  informacji  o  podmiotach  skazanych  oraz  opinie  prezesa  sądu
rejonowego.

W wyniku  jawnego  głosowania  jednogłośnie  15  głosami  za,  w  głosowaniu  brało
udział  15 radnych, Rada przyjęła informację o podmiotach skazanych oraz opinie prezesa
sądu rejonowego.       (Protokół z głosowania w załączeniu)  Zał. Nr 2.



Do punktu 6-go:

Rozpatrzenie i podjęcie uchwał w sprawach:

Do p. punktu 1-go:

Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2019 rok przedstawiła Pani
Maria Szatyłowicz – Skarbnik Gminy.

Opinię  Komisji  Problemowo-Budżetowej,  Komisji  Skarg,  Wniosków i  Petycji  oraz
Komisji Rewizyjnej do projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2019 rok
przedstawił Pan Jan Szpański – Przewodniczący Komisji Problemowo-Budżetowej.
(opinia w załączeniu) Zał. Nr 6.

Dyskusja:

Radny, Pan Jerzy Olesiuk – zapytał, o koszt naprawy obiektu wieży ciśnień i skąd będzie
finansowany? 

Pan  Piotr  Jaszczuk  –  Wójt  Gminy  –  poinformował,  że  jest  nabór  wniosków  na
dofinansowanie  zabytków  i  ta  kwota  wynosi  460  tys.  zł.  Robimy  wszystko,  aby  zdążyć
wysłać  dokumentacje  projektową,  a  przede  wszystkim  uzyskać  kosztorys.  Będziemy  się
starać,  aby  koszt  inwestycji  zamknął  się   w  kwocie  500  tys.  zł.  Wsparcie  finansowe  w
wysokości  85%, a  pozostałe  15% należy  dołożyć  z  budżetu  gminy.  Chcielibyśmy przede
wszystkim zabezpieczyć wieże przed zniszczeniem. 

Radny,  Pan  Tomasz  Leoniuk  –  zapytał,  skąd  gmina  uzyska  pieniądze  jeśli  kosztorys
przekroczy kwotę dofinansowania? 

Pan Piotr Jaszczuk – Wójt Gminy – poinformował, że będziemy realizować projekt tak, aby w
ramach naszych możliwości inwestycja zmieściła się w kwocie tych 500 tys. zł.
 

Uwag do projektu uchwały nie wniesiono.

W  związku  z  brakiem  głosów  w  dyskusji  przewodniczący  obrad  poddał  pod
głosowanie projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2019 rok.

W wyniku  jawnego  głosowania  12  głosami  za,  3  głosami  wstrzymującymi  się,  w
głosowaniu brało udział  15 radnych, Rada przyjęła uchwałę w sprawie zmian w budżecie
gminy na 2019 rok. (Protokół z głosowania w załączeniu)  Zał. Nr 2.

(Uchwała Nr VIII/81/2019  w załączeniu).  Zał. Nr 7.
 
Do p. punktu 2-go:

            Projekt uchwały w sprawie stawek podatku od nieruchomości przedstawił Pan Piotr
Mudel.

            Opinię Komisji Problemowo-Budżetowej, Komisji Skarg, Wniosków i Petycji oraz
Komisji  Rewizyjnej  do  projektu  uchwały  w  sprawie  stawek  podatku  od  nieruchomości
przedstawił Pan Jan Szpański – Przewodniczący Komisji Problemowo-Budżetowej.
(opinia w załączeniu) Zał. Nr 8.



Podpunkt 2.1:
         
              Wniosek Radnego o zmianę projektu uchwały. Wniosek o zmianę projektu uchwały
w  sprawie  stawek  podatku  od  nieruchomości  przedstawił  Pan  Zenon  Podbielski  –
Przewodniczący Rady Gminy. 

              Uwag do zmiany projektu uchwały nie wniesiono.

  W  związku  z  brakiem  głosów  w  dyskusji  przewodniczący  obrad  poddał  pod
głosowanie wniosek o zmianę projektu uchwały w sprawie stawek podatku od nieruchomości.

   W wyniku  jawnego  głosowania  14  głosami  za,  1  głosem  wstrzymującym,  w
głosowaniu brało udział 15 radnych, Rada przyjęła wniosek o zmianę projektu uchwały w
sprawie stawek podatku od nieruchomości. (Protokół z głosowania w załączeniu)  Zał. Nr 2.

Podpunkt 2.2:

W związku z przyjęciem wniosku o zmianę projektu uchwały i brakiem głosów w
dyskusji przewodniczący obrad poddał pod głosowanie przyjęcie uchwały w sprawie stawek
podatku od nieruchomości po wprowadzonych zmianach.

W  wyniku  jawnego  głosowania  10  głosami  za,  2  głosami  przeciw,  3  głosami
wstrzymującymi się w głosowaniu brało udział 15 radnych, Rada przyjęła zmieniony projekt
uchwały  w  sprawie  stawek  podatku  od  nieruchomości.     (Protokół  z  głosowania  w
załączeniu)  Zał. Nr 2. 
(Uchwała Nr VIII/82/2019  w załączeniu).  Zał. Nr 9.

Do p. punktu 3-go:

Projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłaty za wpis do rejestru żłobków i
klubów dziecięcych przedstawił Pan Krzysztof Staniszewski – Sekretarz Gminy.

Opinię  Komisji  Problemowo-Budżetowej,  Komisji  Skarg,  Wniosków i  Petycji  oraz
Komisji Rewizyjnej do projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłaty za wpis do
rejestru  żłobków  i  klubów  dziecięcych  przedstawił  Pan  Jan  Szpański  –  Przewodniczący
Komisji Problemowo-Budżetowej.
(opinia w załączeniu) Zał. Nr 10.

 Uwag do projektu uchwały nie wniesiono.

 W  związku  z  brakiem  głosów  w  dyskusji  przewodniczący  obrad  poddał  pod
głosowanie  projekt  uchwały  w  sprawie  ustalenia  wysokości  opłaty  za  wpis  do  rejestru
żłobków i klubów dziecięcych.

 W wyniku jawnego  głosowania  jednogłośnie  15  głosami  za,  w głosowaniu  brało
udział 15 radnych, Rada przyjęła  projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłaty za
wpis do rejestru żłobków i klubów dziecięcych.   (Protokół z głosowania w załączeniu)  Zał.
Nr 2.

 (Uchwała Nr VIII/83/2019 w załączeniu) Zał. Nr 11.



Do p. punktu 4-go:

Projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłaty za świadczenia w przedszkolu
prowadzonym  przez  Gminę  Nurzec-Stacja  przedstawił  Pan  Krzysztof  Staniszewski  –
Sekretarz Gminy.

Opinię  Komisji  Problemowo-Budżetowej,  Komisji  Skarg,  Wniosków i  Petycji  oraz
Komisji  Rewizyjnej  do projektu  uchwały  w  sprawie  ustalenia  wysokości  opłaty  za
świadczenia w przedszkolu prowadzonym przez Gminę Nurzec-Stacja  przedstawił Pan Jan
Szpański – Przewodniczący Komisji Problemowo-Budżetowej.
(opinia w załączeniu) Zał. Nr 12.

 Uwag do projektu uchwały nie wniesiono.

 W  związku  z  brakiem  głosów  w  dyskusji  przewodniczący  obrad  poddał  pod
głosowanie  projekt  uchwały  w  sprawie  ustalenia  wysokości  opłaty  za  świadczenia  w
przedszkolu prowadzonym przez Gminę Nurzec-Stacja.

 W wyniku jawnego  głosowania  jednogłośnie  15  głosami  za,  w głosowaniu  brało
udział 15 radnych, Rada przyjęła  projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłaty za
świadczenia  w  przedszkolu  prowadzonym  przez  gminę  Nurzec-Stacja.     (Protokół  z
głosowania w załączeniu)  Zał. Nr 2.

 (Uchwała Nr VIII/84/2019 w załączeniu) Zał. Nr 13.

Do p. punktu 5-go:

Projekt  uchwały  w  sprawie  rozpatrzenia  podtrzymanego  przez  sołtysa  wniosku
sołectwa Litwinowicze dotyczącego przeznaczenia środków funduszu sołeckiego na rok 2020
przedstawiła Pani Katarzyna Kruszewska.

Opinię  Komisji  Problemowo-Budżetowej,  Komisji  Skarg,  Wniosków i  Petycji  oraz
Komisji  Rewizyjnej  do projektu  uchwały  w  sprawie  rozpatrzenia  podtrzymanego  przez
sołtysa  wniosku  sołectwa  Litwinowicze  dotyczącego  przeznaczenia  środków  funduszu
sołeckiego  na  rok  2020  przedstawił  Pan  Jan  Szpański  –  Przewodniczący  Komisji
Problemowo-Budżetowej.
(opinia w załączeniu) Zał. Nr 14.

 Uwag do projektu uchwały nie wniesiono.

 W  związku  z  brakiem  głosów  w  dyskusji  przewodniczący  obrad  poddał  pod
głosowanie projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia podtrzymanego przez sołtysa wniosku
sołectwa  Litwinowicze  dotyczącego  przeznaczenia  środków  funduszu  sołeckiego  na  rok
2020.

 W wyniku jawnego głosowania 14 głosami za, 1 głosem przeciw w głosowaniu brało
udział  15 radnych, Rada przyjęła  projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia podtrzymanego
przez sołtysa wniosku sołectwa Litwinowicze dotyczącego przeznaczenia środków funduszu
sołeckiego na rok 2020.     (Protokół z głosowania w załączeniu)  Zał. Nr 2.

 (Uchwała Nr VIII/85/2019 w załączeniu) Zał. Nr 15.



Do p. punktu 6-go:

Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia ponownie uchwalonego wniosku sołectwa
Sycze dotyczącego przeznaczenia środków funduszu sołeckiego na rok 2020 przedstawiła
Pani Katarzyna Kruszewska.

Opinię  Komisji  Problemowo-Budżetowej,  Komisji  Skarg,  Wniosków i  Petycji  oraz
Komisji  Rewizyjnej  do projektu  uchwały  w sprawie  rozpatrzenia  ponownie  uchwalonego
wniosku sołectwa Sycze  dotyczącego  przeznaczenia  środków funduszu  sołeckiego  na  rok
2020 przedstawił Pan Jan Szpański – Przewodniczący Komisji Problemowo-Budżetowej.
(opinia w załączeniu) Zał. Nr 16.

 Uwag do projektu uchwały nie wniesiono.

 W  związku  z  brakiem  głosów  w  dyskusji  przewodniczący  obrad  poddał  pod
głosowanie  projekt  uchwały  w  sprawie  rozpatrzenia  ponownie  uchwalonego  wniosku
sołectwa Sycze dotyczącego przeznaczenia środków funduszu sołeckiego na rok 2020.

 W wyniku jawnego  głosowania  jednogłośnie  15  głosami  za,  w głosowaniu  brało
udział  15  radnych,  Rada  przyjęła  projekt  uchwały  w  sprawie  rozpatrzenia  ponownie
uchwalonego  wniosku  sołectwa  Sycze  dotyczącego  przeznaczenia  środków  funduszu
sołeckiego na rok 2020.     (Protokół z głosowania w załączeniu)  Zał. Nr 2.

 (Uchwała Nr VIII/86/2019 w załączeniu) Zał. Nr 17.

Do p. punktu 7-go:

Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia ponownie uchwalonego wniosku sołectwa
Borysowszczyzna  dotyczącego  przeznaczenia  środków  funduszu  sołeckiego  na  rok  2020
przedstawiła Pani Katarzyna Kruszewska.

Opinię  Komisji  Problemowo-Budżetowej,  Komisji  Skarg,  Wniosków i  Petycji  oraz
Komisji  Rewizyjnej  do projektu  uchwały  w sprawie  rozpatrzenia  ponownie  uchwalonego
wniosku  sołectwa  Borysowszczyzna  dotyczącego  przeznaczenia  środków  funduszu
sołeckiego  na  rok  2020  przedstawił  Pan  Jan  Szpański  –  Przewodniczący  Komisji
Problemowo-Budżetowej.
(opinia w załączeniu) Zał. Nr 18.

 Uwag do projektu uchwały nie wniesiono.

 W  związku  z  brakiem  głosów  w  dyskusji  przewodniczący  obrad  poddał  pod
głosowanie  projekt  uchwały  w  sprawie  rozpatrzenia  ponownie  uchwalonego  wniosku
sołectwa Borysowszczyzna dotyczącego przeznaczenia środków funduszu sołeckiego na rok
2020.

 W wyniku jawnego  głosowania  jednogłośnie  15  głosami  za,  w głosowaniu  brało
udział  15  radnych,  Rada  przyjęła  projekt  uchwały  w  sprawie  rozpatrzenia  ponownie
uchwalonego  wniosku  sołectwa  Borysowszczyzna  dotyczącego  przeznaczenia  środków
funduszu sołeckiego na rok 2020.     (Protokół z głosowania w załączeniu)  Zał. Nr 2.



 (Uchwała Nr VIII/87/2019 w załączeniu) Zał. Nr 19

Do p. punktu 8-go:

Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia ponownie uchwalonego wniosku sołectwa
Chanie-Chursy  dotyczącego  przeznaczenia  środków  funduszu  sołeckiego  na  rok  2020
przedstawiła Pani Katarzyna Kruszewska.

Opinię  Komisji  Problemowo-Budżetowej,  Komisji  Skarg,  Wniosków i  Petycji  oraz
Komisji  Rewizyjnej  do projektu  uchwały  w sprawie  rozpatrzenia  ponownie  uchwalonego
wniosku sołectwa Chanie-Chursy dotyczącego przeznaczenia środków funduszu sołeckiego
na  rok  2020  przedstawił  Pan  Jan  Szpański  –  Przewodniczący  Komisji
Problemowo-Budżetowej.
(opinia w załączeniu) Zał. Nr 20.

Dyskusja: 

Pan Piotr Jaszczuk – Wójt Gminy – poinformował, że robimy kolejną dokumentację wiedząc,
że  nie  zostanie  zrealizowana.  Na  chwile  obecną  posiadamy  cztery  dokumentacje,  które
posiadają  prawomocne  pozwolenie  na  budowę.  Proszę  o  wstrzymanie  się  z  planowaniem
dalszych inwestycji drogowych do momentu, kiedy pewne drogi nie zostaną zrealizowane.
Dokumentacja  po  pół  roku  zostaje  nieaktualna,  a  aktualizacja  mapy również  wiążę  się  z
kolejnymi kosztami. 

 Uwag do projektu uchwały nie wniesiono.

 W  związku  z  brakiem  głosów  w  dyskusji  przewodniczący  obrad  poddał  pod
głosowanie  projekt  uchwały  w  sprawie  rozpatrzenia  ponownie  uchwalonego  wniosku
sołectwa  Chanie-Chursy  dotyczącego  przeznaczenia  środków  funduszu  sołeckiego  na  rok
2020.

 W  wyniku  jawnego  głosowania  8  głosami  za,  2  głosami  przeciw,  5  głosami
wstrzymującymi się w głosowaniu brało udział 15 radnych, Rada przyjęła projekt uchwały w
sprawie rozpatrzenia ponownie uchwalonego wniosku sołectwa Chanie-Chursy dotyczącego
przeznaczenia  środków  funduszu  sołeckiego  na  rok  2020.   (Protokół  z  głosowania  w
załączeniu)  Zał. Nr 2.

 (Uchwała Nr VIII/88/2019 w załączeniu) Zał. Nr 21.

Do p. punktu 9-go:

Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia ponownie uchwalonego wniosku sołectwa
Grabarka dotyczącego przeznaczenia środków funduszu sołeckiego na rok 2020 przedstawiła
Pani Katarzyna Kruszewska.

Opinię  Komisji  Problemowo-Budżetowej,  Komisji  Skarg,  Wniosków i  Petycji  oraz
Komisji  Rewizyjnej  do projektu  uchwały  w sprawie  rozpatrzenia  ponownie  uchwalonego
wniosku sołectwa Grabarka dotyczącego przeznaczenia środków funduszu sołeckiego na rok
2020 przedstawił Pan Jan Szpański – Przewodniczący Komisji Problemowo-Budżetowej.
(opinia w załączeniu) Zał. Nr 22.



 Uwag do projektu uchwały nie wniesiono.

 W  związku  z  brakiem  głosów  w  dyskusji  przewodniczący  obrad  poddał  pod
głosowanie  projekt  uchwały  w  sprawie  rozpatrzenia  ponownie  uchwalonego  wniosku
sołectwa Grabarka dotyczącego przeznaczenia środków funduszu sołeckiego na rok 2020.

 W wyniku jawnego  głosowania 12  głosami  za,  3  głosami  wstrzymującymi  się  w
głosowaniu brało udział 15 radnych, Rada przyjęła  projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia
ponownie  uchwalonego  wniosku  sołectwa  Grabarka  dotyczącego  przeznaczenia  środków
funduszu sołeckiego na rok 2020.     (Protokół z głosowania w załączeniu)  Zał. Nr 2.

 (Uchwała Nr VIII/89/2019 w załączeniu) Zał. Nr 23.

Do p. punktu 10-go:

Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia ponownie uchwalonego wniosku sołectwa
Nurczyk dotyczącego przeznaczenia środków funduszu sołeckiego na rok 2020 przedstawiła
Pani Katarzyna Kruszewska.

Opinię  Komisji  Problemowo-Budżetowej,  Komisji  Skarg,  Wniosków i  Petycji  oraz
Komisji  Rewizyjnej  do projektu  uchwały  w sprawie  rozpatrzenia  ponownie  uchwalonego
wniosku sołectwa Nurczyk dotyczącego przeznaczenia środków funduszu sołeckiego na rok
2020 przedstawił Pan Jan Szpański – Przewodniczący Komisji Problemowo-Budżetowej.
(opinia w załączeniu) Zał. Nr 24.

 Uwag do projektu uchwały nie wniesiono.

 W  związku  z  brakiem  głosów  w  dyskusji  przewodniczący  obrad  poddał  pod
głosowanie  projekt  uchwały  w  sprawie  rozpatrzenia  ponownie  uchwalonego  wniosku
sołectwa Nurczyk dotyczącego przeznaczenia środków funduszu sołeckiego na rok 2020.

 W wyniku jawnego  głosowania  jednogłośnie  15  głosami  za,  w głosowaniu  brało
udział  15  radnych,  Rada  przyjęła  projekt  uchwały  w  sprawie  rozpatrzenia  ponownie
uchwalonego  wniosku  sołectwa  Nurczyk  dotyczącego  przeznaczenia  środków  funduszu
sołeckiego na rok 2020.     (Protokół z głosowania w załączeniu)  Zał. Nr 2.

 (Uchwała Nr VIII/90/2019 w załączeniu) Zał. Nr 25.

Do p. punktu 11-go:

Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia ponownie uchwalonego wniosku sołectwa
Nurzec-Stacja  dotyczącego  przeznaczenia  środków  funduszu  sołeckiego  na  rok  2020
przedstawiła Pani Katarzyna Kruszewska.

Opinię  Komisji  Problemowo-Budżetowej,  Komisji  Skarg,  Wniosków i  Petycji  oraz
Komisji  Rewizyjnej  do projektu  uchwały  w sprawie  rozpatrzenia  ponownie  uchwalonego
wniosku sołectwa Nurzec-Stacja dotyczącego przeznaczenia środków funduszu sołeckiego na
rok 2020 przedstawił Pan Jan Szpański – Przewodniczący Komisji Problemowo-Budżetowej.
(opinia w załączeniu) Zał. Nr 26.

 Uwag do projektu uchwały nie wniesiono.

 W  związku  z  brakiem  głosów  w  dyskusji  przewodniczący  obrad  poddał  pod
głosowanie  projekt  uchwały  w  sprawie  rozpatrzenia  ponownie  uchwalonego  wniosku



sołectwa  Nurzec-Stacja  dotyczącego  przeznaczenia  środków  funduszu  sołeckiego  na  rok
2020.

 W wyniku jawnego  głosowania  jednogłośnie  15  głosami  za,  w głosowaniu  brało
udział  15  radnych,  Rada  przyjęła  projekt  uchwały  w  sprawie  rozpatrzenia  ponownie
uchwalonego wniosku sołectwa Nurzec-Stacja dotyczącego przeznaczenia środków funduszu
sołeckiego na rok 2020.     (Protokół z głosowania w załączeniu)  Zał. Nr 2.

 (Uchwała Nr VIII/91/2019 w załączeniu) Zał. Nr 27.

Do p. punktu 12-go:

Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia ponownie uchwalonego wniosku sołectwa
Nurzec dotyczącego przeznaczenia środków funduszu sołeckiego na rok 2020 przedstawiła
Pani Katarzyna Kruszewska.

Opinię  Komisji  Problemowo-Budżetowej,  Komisji  Skarg,  Wniosków i  Petycji  oraz
Komisji  Rewizyjnej  do projektu  uchwały  w sprawie  rozpatrzenia  ponownie  uchwalonego
wniosku sołectwa Nurzec dotyczącego przeznaczenia środków funduszu sołeckiego na rok
2020 przedstawił Pan Jan Szpański – Przewodniczący Komisji Problemowo-Budżetowej.
(opinia w załączeniu) Zał. Nr 28.

 Uwag do projektu uchwały nie wniesiono.

 W  związku  z  brakiem  głosów  w  dyskusji  przewodniczący  obrad  poddał  pod
głosowanie  projekt  uchwały  w  sprawie  rozpatrzenia  ponownie  uchwalonego  wniosku
sołectwa Nurzec dotyczącego przeznaczenia środków funduszu sołeckiego na rok 2020.

 W wyniku jawnego  głosowania  jednogłośnie  15  głosami  za,  w głosowaniu  brało
udział  15  radnych,  Rada  przyjęła  projekt  uchwały  w  sprawie  rozpatrzenia  ponownie
uchwalonego  wniosku  sołectwa  Nurzec  dotyczącego  przeznaczenia  środków  funduszu
sołeckiego na rok 2020.     (Protokół z głosowania w załączeniu)  Zał. Nr 2.

 (Uchwała Nr VIII/92/2019 w załączeniu) Zał. Nr 29.

Do p. punktu 13-go:

Projekt  uchwały  w  sprawie  rozpatrzenia  podtrzymanego  przez  sołtysa  wniosku  sołectwa
Klukowicze  dotyczącego  przeznaczenia  środków  funduszu  sołeckiego  na  rok  2020
przedstawiła Pani Katarzyna Kruszewska.

Opinię  Komisji  Problemowo-Budżetowej,  Komisji  Skarg,  Wniosków i  Petycji  oraz
Komisji  Rewizyjnej  do projektu  uchwały  w  sprawie  rozpatrzenia  podtrzymanego  przez
sołtysa  wniosku  sołectwa  Klukowicze  dotyczącego  przeznaczenia  środków  funduszu
sołeckiego  na  rok  2020  przedstawił  Pan  Jan  Szpański  –  Przewodniczący  Komisji
Problemowo-Budżetowej.
(opinia w załączeniu) Zał. Nr 30.

 Uwag do projektu uchwały nie wniesiono.

 W  związku  z  brakiem  głosów  w  dyskusji  przewodniczący  obrad  poddał  pod
głosowanie projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia podtrzymanego przez sołtysa wniosku
sołectwa Klukowicze dotyczącego przeznaczenia środków funduszu sołeckiego na rok 2020.



 W wyniku jawnego  głosowania  jednogłośnie  15  głosami  za,  w głosowaniu  brało
udział  15 radnych, Rada przyjęła  projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia podtrzymanego
przez sołtysa wniosku sołectwa Klukowicze dotyczącego przeznaczenia środków funduszu
sołeckiego na rok 2020.     (Protokół z głosowania w załączeniu)  Zał. Nr 2.

 (Uchwała Nr VIII/93/2019 w załączeniu) Zał. Nr 31.

Dyskusja:

Pan Piotr Jaszczuk – Wójt Gminy – podsumowując cały fundusz sołecki poinformował, że
należałoby  umieszczać  we  składanych  wnioskach  wymianę  lamp  oświetleniowych.  Od
nowego roku dla samorządów planowany jest wzrost energii elektrycznej o 50%. Świetlice na
terenie naszej gminy są nieprzystosowane do utrzymania urządzeń typu telewizor czy laptop,
ponieważ pomieszczenia są nieogrzewane, występuję wilgoć. Zwraca się z prośbą, aby środki
funduszu  sołeckiego  były  kierowane  na  sprawy  najistotniejsze.  Najważniejszą  sprawą  na
chwile obecną jest jak najwyższa oszczędność na energii elektrycznej. 

Pan Zenon Podbielski – Przewodniczący Rady Gminy – zwrócił się do Państwa Sołtysów,
jeśli  w   następnym  roku  będą  dzielić  fundusz  sołecki  to  prosi  o  rozwagę  i  tłumaczenie
mieszkańcom co należy wykonać w pierwszej kolejności.

Przewodniczący  Rady  Gminy  Pan  Zenon  Podbielski  ogłosił  10  minutową  przerwę  w
obradach. 

Do p. punktu 14-go:

Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej wprowadzenia w życie
Polityki  Zarządzania  Konfliktem  Interesów  przedstawił  Pan  Krzysztof  Staniszewski  –
Sekretarz Gminy.

Opinię  Komisji  Skarg,  Wniosków  i  Petycji  do projektu  uchwały  w  sprawie
rozpatrzenia  petycji  dotyczącej  wprowadzenia  w  życie  Polityki  Zarządzania  Konfliktem
Interesów  przedstawił  Pan  Kamil  Grzyb  –  Przewodniczący  Komisji  Skarg,  Wniosków  i
Petycji.
(opinia w załączeniu) Zał. Nr 32.

             Pan Zenon Podbielski Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały w
sprawie  rozpatrzenia  petycji  dotyczącej  wprowadzenia  w  życie  Polityki  Zarządzania
Konfliktem Interesów.

 Uwag do projektu uchwały nie wniesiono.

 W  związku  z  brakiem  głosów  w  dyskusji  przewodniczący  obrad  poddał  pod
głosowanie projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej wprowadzenia w życie
Polityki Zarządzania Konfliktem Interesów.

 W wyniku jawnego  głosowania  jednogłośnie  15  głosami  za,  w głosowaniu  brało
udział 15 radnych, Rada przyjęła projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej
wprowadzenia w życie Polityki Zarządzania Konfliktem Interesów.    (Protokół z głosowania
w załączeniu)  Zał. Nr 2.



 (Uchwała Nr VIII/94/2019 w załączeniu) Zał. Nr 33.

Do p. punktu 15-go:

Pan Zenon Podbielski  Przewodniczący Rady Gminy odczytał  wniosek w sprawie
wprowadzenia  pod  obrady  sesji  Rady  Gminy  projektu  uchwały  zmieniającej  uchwałę  w
sprawie wyboru członków Komisji, Skarg, Wniosków i Petycji. 

              Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wyboru członków Komisji Skarg,
Wniosków i Petycji przedstawił Pan Zenon Podbielski Przewodniczący Rady Gminy. 

 Uwag do projektu uchwały nie wniesiono.

 W  związku  z  brakiem  głosów  w  dyskusji  przewodniczący  obrad  poddał  pod
głosowanie  projekt  uchwały  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  wyboru  członków  Komisji
Skarg, Wniosków i Petycji.

 W wyniku jawnego  głosowania  jednogłośnie  15  głosami  za,  w głosowaniu  brało
udział 15 radnych, Rada przyjęła  projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wyboru
członków Komisji Skarg, Wniosków i Petycji (Protokół z głosowania w załączeniu)  Zał. Nr
2.

 (Uchwała Nr VIII/95/2019 w załączeniu) Zał. Nr 34.

Do p. punktu 16-go:

            Skargę  na działalność  Przewodniczącego Komisji  Skarg,  Wniosków i  Petycji
przedstawił Pan Kamil Grzyb – Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 
(Skarga w załączeniu) Zał. Nr 35.

              Opinię w sprawie załatwienia skargi na działalność Przewodniczącego Komisji
Skarg, Wniosków i Petycji przedstawił Pan Kamil Grzyb – Przewodniczący Komisji Skarg,
Wniosków i Petycji.
(Opinia w załączeniu) Zał. Nr 36.

 Pan Zenon Podbielski Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały w
sprawie  załatwienia  skargi  na działalność  Przewodniczącego Komisji,  Skarg,  Wniosków i
Petycji. 

Uwag do projektu uchwały nie wniesiono.

 W  związku  z  brakiem  głosów  w  dyskusji  przewodniczący  obrad  poddał  pod
głosowanie projekt uchwały w sprawie załatwienia skargi na działalność przewodniczącego
Komisji Skarg, Wniosków i Petycji.

 W wyniku jawnego  głosowania  jednogłośnie  14  głosami  za,  w głosowaniu  brało
udział 14 radnych, Rada przyjęła projekt uchwały w sprawie załatwienia skargi na działalność
Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji.  (Protokół z głosowania w załączeniu)
Zał. Nr 2.

 (Uchwała Nr VIII/96/2019 w załączeniu) Zał. Nr 37.



Do punktu 7-go:

Sprawy różne i wolne wnioski

Radny, Pan Aleksander Putko – zapytał,  jaki  jest  koszt wymiany jednej  latarni  ulicznej z
rtęciowej na energooszczędną? 

Pan Piotr Jaszczuk – Wójt Gminy – poinformował, że jest to koszt 500 zł za jeden słup,
wymieniony zostaje bezpiecznik i cały przewód. Jeżeli wymienimy jedynie lampę rtęciową na
energooszczędną koszt  wynosi  1/3 tej  kwoty.  Należy iść  w kierunku nowych technologii,
ponieważ koszt utrzymania lamp LED jest zdecydowanie niższy. 

Radny, Pan Tomasz Leoniuk – poinformował, że przy studzience w miejscowości Grabarka
zrobiła się niecka, która może doprowadzić do uszkodzenia pojazdów tam przejeżdżających.
Przedstawił również zdjęcia źle wyrównanej drogi w miejscowości Grabarka, drogę między
Moszczoną a Syczami oraz drogę łączącą Wakułowicze i Grabarkę.

Pan Piotr Jaszczuk – Wójt Gminy – poinformował, że zawsze proszą sołtysów i radnych aby
nadzorowali  w  jakimś  stopniu  pracę  ludzi,  którzy  wykonują  te  czynności.  Wyjaśnił,  że
wyrównanie  drogi  posiadającej  jeden  ślad  jest  niemożliwe  do  zrealizowania,  ponieważ  z
lewej, prawej strony i po środku drogi znajduje się darń. Należałoby wtedy usunąć darń, a
następnie  nawieźć  żwiru  co  wiążę  się  z  kolejnymi  kosztami.  Jeżeli  droga  jest  często
uczęszczana przez mieszkańców i posiada sypką nawierzchnię to wyrównanie jej nie sprawi
problemu. Natomiast drogę polną, którą jeździ się raz dziennie nie da się wyrównać idealnie.
Praca pracowników równających drogę nie jest w pełni zadowalająca, ale została wybrana
oferta  z  najniższą  ceną.  Posiadamy  określoną  ilość  środków  na  wykonanie  tych  usług  i
staramy się, aby w miarę możliwości każda droga była poprawiona. Zaproponował, aby po
obradach pojechać zobaczyć wyżej wymienione drogi. 

Radna,  Pani  Irena  Wakuluk –  zapytała,  czy  będą  wywożone śmieci  BIO,  między innymi
liście? 

Pani  Katarzyna  Kruszewska  –  poinformowała,  że  umowa  z  firmą  odbierającą  tego  typu
odpady zawarta jest od kwietnia do końca października.

Do punktu 8-go:

Zamknięcie obrad.

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy Pan Zenon
Podbielski zamknął obrady VIII sesji Rady Gminy.

Na tym protokół zakończono.

Protokołowała:                                                                       Przewodniczący Rady
Jowita Radzikowska                                                                      Zenon Podbielski
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